

Unshakable Identity - Part 3...NOTES

Unshakable Identity means knowing who you are based on God's unchanging truth rather than shifting external circumstances.

***Eph. 1:4 says God loved you before the world was made. Rom.. 8:38-39.
His love for you does not change***

The true essence of identity, is discovered when we anchor ourselves in something far more enduring than the shifting sands of life's circumstances.

Dr Dave Martin: “ When you accept the premise that there is nothing you can do about your plight in life, you become chained to the life you have. You become a prisoner to your circumstances.”

It is an active commitment, a daily choice to live in the reality of who we are in Him.

C.S. Lewis: “To be “In Christ” is to find personal fulfillment to enjoy brotherly unity and to experience a radical transformation. Only then can we become the world's salt and light, sharing the good news with others, making an impact on society, and above everything else seeking to bring honor and glory to his wonderful Name.”

1 Peter 2:9 NIV

Kyle Worley: Union in Christ creates “new me, a new we, and a new way”.

1 Cor. 15:22 CSB “For just as in Adam all die, so also in Christ all will be made alive.”

Rom. 5:18-19 CSB “So then, as through one trespass there is condemnation for everyone, so also through one righteous act there is justification leading to life for everyone. For just as through one man's disobedience the many were made sinners, so also through the one man's obedience the many will be made righteous.”

In Adam - Sin and death entered all people

Bridge is FAITH - Faith is the gift God gives us so we can give ourselves back to God.

Faith doesn't merely agree with what God says is true; faith draws the affections of our hearts and imagination into wonder and worship of God and His work.

In Christ...God offers grace, righteousness and eternal life.

2 Cor. 5:21 God made Jesus - who had no sin - to be sin for us, "so that in him we might become the righteousness of God."

Our union with Christ, our new identity, our home with God begins with the grace of God and his kept by his grace.

Hebrews 8:6 NLT

"But now Jesus, our High Priest, has been given a ministry that is far superior to the old priesthood, for he is the one who mediates for us a far better covenant with God, based on better promises."

The law was given to them so they could know how to order their whole life around the presence of the Holy God who lived in their midst.

But Israel's enjoyment and experience of God's blessed presence is contingent on their obedience.

Gal. 5:16, 25 NIV "So I say, walk by the Spirit, and you will not gratify the desires of the flesh. 25 Since we live by the Spirit, let us keep in step with the Spirit."

James 4:8, 10 NIV

God will go with His people as His people go with Him.

1 John 1:6 NIV "If we claim to have fellowship with him and yet walk in the darkness, we lie and do not live out the truth."

The great comfort, joy, and delight of our union with Christ is rooted in the belief that it is communion and fellowship with the Father that is the greatest delight, joy and treasure

French

Identité inébranlable - Partie 3... NOTES

Une identité inébranlable signifie savoir qui vous êtes en se basant sur la vérité immuable de Dieu plutôt que sur des circonstances extérieures changeantes.

Éphés. 1:4 dit que Dieu t'aimait avant que le monde ne soit créé. Rom... 8:38-39. Son amour pour toi ne change pas

La véritable essence de l'identité se découvre lorsque nous nous ancrés dans quelque chose de bien plus durable que les sables mouvants des circonstances de la vie.

Dr Dave Martin : « Quand on accepte l'idée qu'il n'y a rien que l'on puisse faire face à son sort dans la vie, on devient enchaîné à la vie qu'on a. Tu deviens prisonnier de ta situation. »

C'est un engagement actif, un choix quotidien de vivre dans la réalité de qui nous sommes en Lui.

C.S. Lewis : « Être « en Christ », c'est trouver l'épanouissement personnel, jouir de l'unité fraternelle et vivre une transformation radicale. Ce n'est qu'ainsi que nous pourrions devenir le sel et la lumière du monde, partager la bonne nouvelle avec les autres, avoir un impact sur la société, et par-dessus tout, chercher à apporter honneur et gloire à son merveilleux Nom. »

1 Pierre 2:9 NVI

Kyle Worley : L'union en Christ crée « un nouveau moi, un nouveau nous et une nouvelle voie ».

1 Cor. 15:22 CSB « Car tout comme Adam meurt, ainsi en Christ tous seront rendus vivants. »

Rom. 5:18-19 CSB « Ainsi, par une seule offense il y a condamnation pour tous, ainsi par un seul acte juste il y a une justification qui mène à la vie pour tous. Car tout comme par la désobéissance d'un homme, les nombreux ont été faits

pécheurs, ainsi par l'obéissance d'un seul homme, les nombreux seront rendus justes. »

En Adam – Le péché et la mort sont entrés dans tous les êtres humains

Le pont, c'est la FOI – La foi est le cadeau que Dieu nous donne pour que nous puissions nous rendre à Dieu.

La foi ne se contente pas d'être d'accord avec ce que Dieu dit être vrai; La foi attire l'affection de notre cœur et de notre imagination dans l'émerveillement et l'adoration de Dieu et de son œuvre.

En Christ... Dieu offre grâce, justice et vie éternelle.

2 Cor. 5:21 Dieu a créé Jésus — qui n'avait pas de péché — pour être péché pour nous, « afin qu'en lui nous deviendrons la justice de Dieu.

Notre union avec le Christ, notre nouvelle identité, notre foyer avec Dieu commencent avec la grâce de Dieu et la sienne gardée par sa grâce.

Hébreux 8:6 NLT

« Mais maintenant, Jésus, notre grand prêtre, a reçu un ministère bien supérieur à l'ancien sacerdoce, car c'est lui qui médie pour nous dans une alliance bien meilleure avec Dieu, fondée sur de meilleures promesses. »

La loi leur a été donnée pour qu'ils sachent comment organiser toute leur vie autour de la présence du Saint Dieu qui vivait parmi eux.

Mais le plaisir d'Israël et son expérience de la présence bénie de Dieu dépendent de leur obéissance.

Gal. 5:16, 25 NIV « Ainsi je dis : marchez par l'Esprit, et vous ne satisferez pas les désirs de la chair. 25 Puisque nous vivons selon l'Esprit, restons en rythme avec l'Esprit. »

Jacques 4:8, 10 NIV

Dieu ira avec Son peuple comme Son peuple va avec Lui.

1 Jean 1:6 NIV « Si nous prétendons avoir une communion avec lui et pourtant marchons dans les ténèbres, nous mentons et ne vivons pas la vérité. »

Le grand réconfort, la joie et la joie de notre union avec le Christ reposent sur la croyance que c'est la communion et la communion avec le Père qui constituent le plus grand bonheur, joie et trésor.